
Изјава  супервизора  за  Брчко,  Рафи  Грегоријана,  на
конференцији  за  новинаре  у  OHR-у  Брчко

Када сам стигао у Брчко прије више од двије године,речено ми је да Брчко има све што му је потребно да
успије осим одговорности.

Дубоко сам разочаран што одговорности и даље нема у Брчком.

Јучерашња конститутивна сједница Скупштине Брчко Дистрикта је била фијаско.

Ово је други пут да се одвајам од бројних обавеза које проистичу из мојих нових додатних дужности  да
бих у Брчком присуствовао ономе што је требало да буде гласање за новог предсједника Скупштине,
замјеника предсједника Скупштине и градоначелника.

Посланици су злоупотријебили повјерење јавности тиме што су пропустили да изврше своју дужност за коју
још од средине новембра примају више од 2000 конвертибилних марака мјесечно, сваки од њих.

У току протеклих неколико мјесеци,моје особље и ја смо покушавали да омогућимо разговоре између свих
странака тако да би се одржива, легитимна владајућа коалиција која подржава Дистрикт формирала у
складу са Коначном одлуком и Статутом и која би именовала градоначелника и шефове одјељења који нису
радили у претходној влади.

Чини се да је јасно да посланици имају другачије намјере,од којих неки иду тако далеко да се чак
подсмијевају овом процесу. С тим се не треба шалити,јер се сваким даном без новог буџета или овлаштења
наноси још већа штета Дистрикту,што има негативан утицај на животе и егзистенцију хиљада људи,док
садашња власт доноси одлуке које су, у најбољем случају, дискутабилне.

Неки су сугерисали да би излаз из ове ситуације били нови избори. Неки су ми сугерисали да ја именујем
особе на те позиције. То нису рјешења,већ избјегавање одговорности. Дистрикт би требало да је достигао
ниво на којем, у складу са Коначном одлуком, његове институције функционишу ефикасно и,по свему
судећи,трајно.

У периоду док се приближавамо уставном рјешењу за Брчко на државном нивоу,изабрани посланици у
Брчком безобзирно потцјењују институције Дистрикта. Тиме доводе у опасност завршетак имплементације
Коначне одлуке. Ја нећу прихватити такво понашање.

Затоћу предузети двије мјере које имају за намјеру да приморају изабране посланике да раде свој посао.

Као прво, налажем моменталну обуставу свих посланичких плата,почевши од плата за јануар,све док не
изврше своју дужност у погледу именовања предсједника Скупштине, замјеника предсједника Скупштине
и градоначелника. Ако посланици неће да раде,онда не би требало да буду плаћени. Када почну да
раде,онда ће почети да примају плате.

Као друго, налажем да моје особље почне да ради са Дирекцијом за финансије у припреми новог буџета за
2009. годину који ће испунити законске обавезе и потребе  Дистрикта. Бићу спреман да наметнем овај
буџет ако, након што 31. марта истекне рок из мог налога о привременом финансирању, Скупштина не
усвоји сопствени буџет.

Сувишно је рећи, али било какав буџет који бих ја наметнуо бићеу складу са оним што је у објективно
најбољем интересу Дистрикта, не са нацртом буџета претходне владе,или са оним што би могли бити
приоритети нове владајуће коалиције.

Изражавам жљење што сам принуђен да предузмем ове мјере, али, нажалост, осјећај стида није
мотивишући фактор за политичаре у овој држави. Затосу овакве мјере потребне како би они били
приморани да раде свој посао.

https://www.ohr.int/%d0%b8%d0%b7%d1%98%d0%b0%d0%b2%d0%b0-%d1%81%d1%83%d0%bf%d0%b5%d1%80%d0%b2%d0%b8%d0%b7%d0%be%d1%80%d0%b0-%d0%b7%d0%b0-%d0%b1%d1%80%d1%87%d0%ba%d0%be-%d1%80%d0%b0%d1%84%d0%b8-%d0%b3%d1%80%d0%b5%d0%b3/
https://www.ohr.int/%d0%b8%d0%b7%d1%98%d0%b0%d0%b2%d0%b0-%d1%81%d1%83%d0%bf%d0%b5%d1%80%d0%b2%d0%b8%d0%b7%d0%be%d1%80%d0%b0-%d0%b7%d0%b0-%d0%b1%d1%80%d1%87%d0%ba%d0%be-%d1%80%d0%b0%d1%84%d0%b8-%d0%b3%d1%80%d0%b5%d0%b3/


Такође бих хтио да се осврнем на пресуду која је јуче донесена у предмету ратног злочина.

Као прво, изражавам дубоко поштовање према храбрости  коју је показала жртва у овом предмету.

Као друго,  хтио бих да честитам Тужилаштву на извршеном раду и што су тиме допринијели изградњи
повјерења јавности у владавини права.

И као треће, цијенећи добро обављен посао суда у овом предмету,морам да изразим чуђење према
законима који дозвољавају да особе осуђене због вршења насилних кривичних дјела остану на слободи до
окончања судског поступка. Ми ћемо размотрити важеће законе како бисмовидјели да ли би нешто
требало измијенити у овом погледу.

Хвала вам.


